
Foreløpig referat Geovekst-forum 6.-7.mars 2024 

Sted: Drammen, Clarion Collection Hotel Tollboden, Tollbugata 34 

Tidsplan:  

Onsdag: 

09:00 – 17:00 Pauser etter behov 

Torsdag: 

08:30 – 15:00 

Møteleder: Siri Oestreich Waage 

Referent: Marit Bunæs 

 

Tidsplan 

ca. tider 

Sak 
nr. 

Tema / Dokumenter  Sakstype Ansvar 

09:00 -
12:30 

7/24 KI hvordan påvirker det oss i Geovekst-
samarbeidet? 

  

12:30 -
13:30 

 Lunsj   

13:30 - 
16:30 

8/24 Droner, hvordan påvirker det oss?    

  Dag 2   

08:30 -
09:00 

9/24 Godkjenning av referatet fra 8.februar 

• Gjennomgang av referatet 

Oppsummering fra gårsdagen 

  

09:00 -
09:15 

10/24 Byggeaktiviteten påvirker Geovekst-
økonomien 

Informasjon Einar 

09:15 -
09:30 

11/24 Høring av Kart og planforskriften 

• Er det endringer som påvirker Geovekst 

Informasjon KV 

09:30 -
10:45 

Pause 

12/24 
Informasjon fra arbeidsgruppene 

• GLA-gruppa 

• Vanngruppa (blåstruktur) 

• Veg 

• Forvaltningsgruppa 

• Arbeidsgruppe 3D 

  

Informasjon Lars 

Siri 

Tore 

Nils Ivar 

10:45 –
11:30 

61/22 Kommunikasjonsgruppa 

• Resultat av arbeidet logo og grafisk profil 

Vedtak Marit m/flere 



• Nytt mandat 

11:30 -
11:50 

55/23 Grønnstrukturkart 

• Status 

• Salg av data 
 

Diskusjon NIBIO 

11:50 –
12:00 

 Arendalsuka – skal Geovekst delta? Diskusjon Alle 

12:00 –
13:00 

 Lunsj   

13:00 -
13:15 

13/24 Løypemelding fra andre fora 

• Styringsrådet 

Informasjon KV (Knut) 

13:15 - 
13:25 

5/24 Informasjon fra Kartverket Informasjon KV v/Einar 

13:25 -
14:00 

4/24 Årsrapport Informasjon KV/Alle 

14:00 –
14:10 

 Pause   

14:10 – 

14:30 

14/24 Ønske om data til ny Kartkonkurranse – 
Sander Jyhne 

Diskusjon Ivar/Siri 

14:30 – 

14:45 

15/24 Bruk av FKB-data som grunnlagsdata for 

rapportering til Nasjonalt register over 

luftfartshindre (NRL) 

 

Informasjon KV v/Einar 

14:45 - 

15:00 

16/24 Eventuelt 

- NVE sin tiltreden i Geovekst-
samarbeidet 

o Alle avtaler er signert 

Oppsummering og avklaringer 

 Alle 

  Møtedatoer i 2024: 

6. - 7.mars (Clarion Collection Hotel Tollboden, 
Drammen) 

17.april halv dag på Teams 

5. - 6.juni – FGU Innlandet (Scandic Hamar) 

11. - 12.september – FGU Vestland (Førde) 

17.oktober halv dag på Teams 

20. - 21.november (Oslo-området) det er ønske om 
å flytte møte 

  

 



Dag 2 
 
 

Sak 9_24 Godkjenning av referat 
Referat fra februar-møtet ble godkjent. 
 
Oppsummering av dag 1: 

1. Positiv dag, hva er det neste steget? Hva gjør vi framover? 
2. Bibliotek for KI- læringsdata for Geovekst. 
3. KI-modeller går ut på dato, de må oppdateres kontinuerlig. 
4. Bør Geovekst lage en strategi for bruk av KI 

 
Oppgaven fra Lars: 

• Hva har vi i Geovekst behov for når det gjelder deling av data og veiledningsdokumenter. 

• Den som «ødelegger kartet» bør være den som leverer oppdaterte data når «anlegget» er 
ferdigstilt. 

• Trenger vi en veileder som støtter oppunder dagens spesifikasjon som gjør det enklere og 
dele «foreløpige» data (for eksempel. fanget med drone). 

 
Få datafangst fra droner inn i standarder og veiledningsdokumenter. 
Lagring/deling av data – hvordan bør det skje? 
Bruke Drone til å holde kartet oppdatert gjennom det kontinuerlige vedlikeholdet. 
Bør det gjennomføres en kartlegging av hva som er felles interesse knyttet til dronedatafangst? 
Bruke veiledningsdokumenter som er laget av Droneforum Innlandet. 
 
Ivar – vi kan selge inn standarder til Drone-firmaene som holder kurs. Eksempel: Drone akademiet. 
Einar – Ingen KI-oppgaver til vurdering av beste masteroppgave i år. Hva er grunnen til det? Hvordan 
kan vi effektivisere dagens datafangst 
Eva – Se på hva Geovekst-samarbeidet faktisk kan få bruk for – få det inn i strategien for vårt 
samarbeid. 
Knut – er fortsatt bekymret for kartleggingsmarkedet. Hvilke andre muligheter har vi for datafangst? 
Hildegunn – vi trenger med tid til å diskutere KI-strategi og drone-strategi.  
 

Sak 10_24 Byggeaktiviteten påvirker Geovekst-økonomien 
Et vesentlig element i FDV-økonomien i Geovekst er knyttet til antall nye bygg og bygningsendringer i 

perioden 1.11 år n-1 til 31.10 år n. Dette legges til grunn for betaling for oppdateringen av de ulike 

datasettene i SFKB etter følgende fordeling år n+1:  

Kommunene   90%  
Kartverket  10%  
SVV   1,5%  
Fylkeskommunen 1,5%  
 
De tre siste årene har vi sett en stadig reduksjon i antall nye bygg og bygningsendringer, altså 

vesentlig mindre byggeaktivitet, noe som etter våre antagelser også skulle bety færre endringer som 

må oppdateres i SFKB. Figuren under viser utviklingen i antall Bid-er til bruk i FDV-arbeidet i 2022-

2024, reduksjon på drøyt 25% i denne perioden. 

Dette viser en reduksjon på over 30% på tre år Det er ikke noe som per i dag tyder på at utviklingen 

ikke vil fortsette innværende år og påvirke FDV-økonomien vesentlig også i 2025. 



Effekten av dette er at alle som får betalt etter antall Bid-er og får redusert betalingen tilsvarende. 

Størst er effekten på kommunenes betaling, som er redusert med ca. 10 mill. fra 2022 til 2024, men 

kostnadene som fordeles er også redusert tilsvarende.  

Det er godt mulig at dette er helt greit og at redusert byggeaktivitet resulterer i tilsvarende mindre 

oppdateringsarbeid. Med dette er Geovekst-forum orientert. 

Kommentarer: 

K – Beregningsmetode, er den moden for oppdatering?  
KV - Ja, det er mulig vi bør se på det. 
K – Går salgsinntektene også ned?  
KV - Nei.  
K - Finnes det andre beregningsmuligheter, eksempel å bruke veg sammen med bygg? 
 
 

 

 

 

 

Sak 11_24 Høring av Kart og planforskriften 
• Er det endringer som påvirker Geovekst  

Vi i Kartverket har pr. nå ikke funnet noe som treffer Geovekst spesielt. 

 

K – Plan og bygningsloven krever et kart, Geovekst leverer kartet i loven. 

KV – Det er mulig å lytte til denne saken når den behandles i samordningsgruppa 20.mars. Gi beskjed 

så blir dere invitert inn i møtet. 

Bane NOR – Tiltakshaver bør rydde opp i kartet etter endt tiltak. Hvordan kan dette løses i 

forskriften? Kan kommunene kreve det fra en privat utbygger?  

K – Vi i kommunene ønsker å se om det finnes muligheter til å stille slike krav. Dette kan være en for 

stor sak å komme med i en høring. Et ønske for senere at det kommer inn en slik hjemmel. 

Siri – Geovekst kan ta med noen av disse teamene inn i arbeidet med Framtidens datafangst. 

 

Samordningsgruppen skal diskutere om det skal sendes et felles høringssvar. Evt. alle som påvirkes 

bør sende sitt eget svar. Dersom man ønsker en reell endring må det gjøres et grundig forarbeid. 

 

Sak 12_24 Informasjon fra arbeidsgruppene 

• GLA-gruppa (Håvard) 

• Vanngruppa (blåstruktur) 

• Veg 

• Forvaltningsgruppa 

• Arbeidsgruppe 3D 

 

GLA-gruppa 

Siste møte var i februar og disse temaene ble diskutert: 

- Administrativ ajourføring av FKB-Ledning. Hvordan løses dette hos partene. 

Konklusjon: 

Dersom vi ønsker en fornyelse av beregningsmetodene for økonomien i samarbeidet må et 

diskusjonsforslag til ny metode være klart til juni-møtet. Alle oppfordres til å komme opp med 

gode eksempler på hvordan dette kan fornyes. Det bygges på en annen måte i dag, enn når vi 

laget beregningsmetoden i Geovekst. 

 



- NRL – Det er mye fokus på jobben som gjøres her. Sikre at det finnes data på nettet. Det ble 

referert fra arbeidet KV og Telenor har gjort sammen. Sørge for riktig geometri på de 

objektene man har informasjon om. 

- Informasjonssikkerhet knyttet til ledning er et aktuelt tema. Hvor skal lista legges i forhold til 

hva som deles, og hvilke krav ligger der om rapportering. 

- «Ansvarsfraskrivelsen» ble presentert. 

- Maskin til maskin oppdatering (NRL). Hvordan legger vegeiere data inn i NVDB og hvordan er 

veien videre til NRL. (KV, Vegvesenet, fylkeskommunene, Bane NOR) 

- Det er høyt fokus på NRL, da fristene for oppdaterte data nærmer seg. 

- Gjennomført ledningsdag i Trøndelag – ID-håndtering var et tema som ikke er landet ennå. 

 

Kommentarer: 

KV – For Luftfartstilsynet, Luftambulansen og Forsvaret er det viktig å vite at det finnes et objekt der, 

enn at objektet er 100% geometrisk nøyaktig. 

K – VA-data som ikke ligger i FKB-dataene, er krevende å rapportere. 

Bane NOR – VA-data ble tatt ut av FKB for noen år siden, fordi de er vanskelig å oppdatere 

fotogrammetrisk. Dataene er flyttet til ledningsdatasettet.  

K – Kommunene må gjøre en egen registrering av kummene, men alle eies ikke av kommunene så 

datainnsamlingen krever samarbeid. 

K - Det er tidligere benyttet manus til registrering av kummer i Geovekst-prosjekter da disse er 

vanskelige å fine i bildene. 

 

Høydegruppa 

Ingen aktivitet. Alt arbeid foregår for tiden i Produktrådet for Høydedata (fellesløsninger) 

 

Vanngruppa 

Det er liten aktivitet i vanngruppa på andre områder enn Blåstrukturkart for tiden. 

- Blåstrukturkart kommer opp som egen sak på juni-møte. 

- Det er jobbet litt videre i Blåstruktur-gruppa og det er laget et notat som kan deles med 

Geovekst-forum etter møtet (notatet skal ikke deles videre, finnes nå i møtemappa). 

- Kostnader skal det ses mer på, men det er gitt et anslag i notatet. Vanskelig å beregne. 

 

Kommentarer: 

NVE – Dreneringslinjer er viktig. Vi bør skille på økonomien knyttet til etablering, innsamling og 

vedlikehold. 

Hva med elvenettverk, hva gjøres her? Svar -  Saken er sendt videre til Geovekst vanngruppe. 

 

Kartverket har også  hatt samtaler med NVE, NIBIO, kommunegruppa og fylkeskommunene. Det skal 

gjennomføres et møte med Norsk vann. 

Vi skal dele innspillene som har kommet fra partene etter dialogmøtene. 

Alle parter er positive, men saken har et kostnadsspørsmål. 

 

Veggruppa  

Det er gjennomført ett møte i januar, og gruppa tar sikte på ett møte rett etter påske. Der vil 

hovedtema være høringsinnspill til Vegdataforskriften og hvilken betydning det får for de ulike 

veieierne. Tore A. kaller inn til møte. 

 

 



Arbeidsgruppe 3D 

Arbeidsgruppa er en plass for utveksling av informasjon. 

11.april gjennomføres et Geovekst 3D webinar, der vil vi få bidrag fra: 

- Bodø 

- Tromsø 

- Sør-Odal m/flere (fellesløsning med flere kommuner) 

 

God representasjon fra kommunene i gruppa – både i og utenfor Geovekst 

- Mye fokus på behov/bruk av 3D i plan- og byggesaksarbeidet 

- Dataflyt BIM-GIS osv. 

- En del parallell aktivitet i regi av KS/DIBK.  

- Det hadde vært bra med enda bedre samordning av 3D-arbeidet 

- Er det mulig å peke ut en ny representant fra KS etter at Michael gikk av med pensjon? 

 

FOU-prosjekt 3D 

- Innføring av 3D i den geografiske infrastrukturen er en stor jobb og krever et forprosjekt. 

Det kommer mulig en søknad om penger til et slikt prosjekt på juni-møtet. 

 

Forvaltningsgruppa 

Oppgaver det er jobbet med siden sist: 

- Kommune og regionreform 

- Nye produktspesifikasjoner 

- Oppfølging av SamferdelTiltak 

- Planer for videreutvikling av NGIS 

 

Etter etablering av Produktråd NGIS har vi da bruk for Forvaltningsgruppa? 

Det er mulig vi trenger det, men det er viktig å skille på oppgavene til de ulike gruppene skal jobbe 

med. 

 

Produktråd NGIS – jobber med konseptutvikling  

Rådet ser nå på hva som er gjort i andre land før man avklarer videre utviklingsbehov av NGIS. 

Pengesekken i 2024 gir ikke rom for utvikling, men kommer det penger i 2025 bør vi være forberedt 

på det arbeidet som må gjøres med utvikling.  

 

Nye produktspesifikasjoner 

- FKB 5.1 høringsfrist 19.mars 

- NVDB Vegnett Pluss 1.0 – høringsfrist 3.april 

Innføring av nye produktspesifikasjoner i SFKB kommer tidligst høsten 2024. 

 

SamferdselTiltak 

Dataflyt fra Veganlegg til FKB-Tiltak. Vi trenger APIer som kan løse denne dataflyten. 

Som en start kan det være aktuelt med manuell oppdatering. 

 

Sak 61_22 Kommunikasjonsgruppa 

• Resultat av arbeidet logo og grafisk profil 

• Nytt mandat 

 



Mandatet ble gjennomgått og vedtatt slik det framstår nå. Nødvendige endringer i mandatet gjøres 

når Fellesdokumenter er oppdatert for 2025. 

Nye representanter til kommunikasjonsgruppa meldes inn innen 15.april. 

Eksisterende kommunikasjonsgruppe har sittet i et år og gjennomført oppgaven som gruppa ble 

tildelt. Kommunikasjonsplan er laget og presentert. Et levende dokument som må oppdateres med 

nye hendelser fortløpende. 

 

Ny logo og fargepalett ble vedtatt. 

 

 
Eksisterende Kommunikasjonsgruppe fullfører arbeidet knyttet til logo og grafisk profil. 

 

Sak 55_23 Grønnstrukturkart 
Status 

Salg av data 

 

• Produksjonen er i gang, antatt ferdig i mars 2024. Midlertidige tjenester blir tilgjengelig i 

april. 

• Anne B. Nilsen er prosjektleder for Standardiseringsprosjektet som legges fram i 

Standardiseringskomiteen for Geomatikk 11.mars. 

• Kommunikasjon – Ingrid Teige jobber med nyhet på nibio.no 

• Grunnkart og arealregnskap presenteres på ND-årsmøtene i Innlandet og Trøndelag, tar også 

med informasjon om Grønnstruktur på disse møtene. 

• Planlegger webinar i april/mai (pass på at det ikke kolliderer med 3D-webinaret) 

• Romsenteret bør nevnes som bidragsyter til FKB-Grønnstruktur (Sentinel data) 

• Prosjektledelse – Tove. Følger opp kostnader til kommunene fra programvareleverandørene. 

Gjennomført møte med Geodata som bekrefter ingen tilleggskostnader. Norkart og NOIS vil 

ta betalt for implementering hos kommunene. 

• Grønnstruktur innføres sammen med FKB 5.1 og nye spesifikasjoner til høsten, for å spare litt 

kostnader for kommunene. 

• Programvareleverandørene ønsker bli invitert inn i spesifikasjonsarbeidet. 

 

Kommentarer: 

FK – må endringen i programvare gjøres hos hver enkelt kommune? Ja. 



K – ofte lager leverandørene en egen lisens for oppdateringer i programvare. Men det vil ikke være 

aktuelt for Grønnstruktur. Her er det snakk om en timekostnad (10 -15 timer NOIS) 

 

 
 

Hva med Oslo kommune? De må ta seg av eget salg. 

Salgsprisene vedtas på neste møte (april). 

Et kjøp er engangskjøp. Det kan være mulig å kjøpe med oppdatering. 

Datasettet kan brukes av ND-partene.  

 

 

Sak 16_24 Eventuelt 

Topografisk grunndatabase 
Det er gjennomført et eget møte med NIBIO og det er noen refleksjoner fra NIBIO. 

Ida, Øystein, Knut, Tove, Hildegunn pluss en til. 

Knut: Hvor står vi når det gjelder HVD og ODD. 

 

 



 

Kan holde data unna grunnet sikkerhetshensyn slik ODD åpner for. 

 

 

 



 

 

Vi lager et eget Produktråd for Topografisk grunndatabase. 

Dette må vi få til, for å forhindre at vi mister muligheten til å selge Geovekst-data. 

 

Det lages en base for å generalisere ulike produkter. Hvorfor skal data generaliseres på vei inn i 

denne basen. NIBIO synes dette er ugreit for AR5. De ønsker selv å være med i diskusjonen om hva 

som gjøres med egne data, for å se på hva som er greit og hva som ikke er greit. 

N50 navning brukes inn i TG og det er ikke greit. Hva er N10? Er det et nasjonalt datasett.  

NIBIO vil være med å påvirke i dette arbeidet. Og at jobben ikke bare gjøres av Kartverket. Flere 

parter bør være med på denne diskusjonen.  

 

Knut inviterer alle partene inn i dette arbeidet. Produktråd etableres. 

 

Ivar – støtter bekymring om generalisering av data på vei inn i TG. Det ødelegger kvaliteten på 

datagrunnlaget og vanskeliggjør videre generalisering av data inn i nye produkter. 

Alle må svare på høring av Topografisk grunndatabase. 

Vesa har lest gjennom høringsversjonen og det er innkalt til gjennomgang med kommunene for å 

forstå hva som er skrevet og hva som skal svares ut. 

Topografisk grunnkart N10 skal brukes til generalisere andre produkter.  

 

Arendalsuka – skal Geovekst delta? 

• Våre data til bruk i KI, er det et tema vi skal promotere på Arendalsuka? 

• Kartverket skal være der. Kan Geovekst være representert sammen med Kartverket eller en 

annen part? 

• Rollups, bør vi lage noe som kan brukes til denne type arrangementer? 

• Muligheter for å implementere litt info om Geovekst i andres presentasjoner? 

Vi lufter disse spørsmålene med aktuelle parter. 

 

 

 



Sak 13_24 Løypemelding fra andre fora 
- Styringsrådet 

 
 

Informasjon om oppstart av styringsrådene for Norge digitalt fellesløsninger 

Alle produktrådene har laget egne mandater 

Brukercaser det jobbes med – Hvem er det som bruker løsningene og hvor mye brukes løsningene? 

 

Sak 5_24 Informasjon fra Kartverket 
Anskaffelser 

 



 

 
 

 
 



Dette er den mest usikre delen av økonomien i fellesløsningen. 

 

Fordeling av salget mellom leverandørene: 

 
 

Spørsmål: 

Salg pr år som blir tilbakeført er ca. 10 mill. 

 

Sak 4_24 Årsrapport  
- Få inn antall GV-forum møter i innledningen. 

- Gjøre kulepunktet om kjøp av konsulenttjenester tydeligere. 

 

Gjelder deltagere i forum og arbeidsgrupper: 

Rette opp Energi Norge til Fornybar Norge i alle kanaler. Rapporter og informasjon på Kartverket.no 

Rette opp Vegvesenet til Statens vegvesen, og rett opp Bane NOR. 

Rette opp alle steder det er merket med gult. Passe på riktig stavemåte. 

Nye vedlegg: 

Deltagere i arbeidsgrupper. 

Oversikt over møtevirksomhet i forum og arbeidsgrupper. 

 

Webinarer fås på forespørsel. 

 

FOU prosjekt Kart AI2.0 – må spisse hvilken rolle Vesa skal ha i styringsgruppen på vegne av 

Geovekst. 

Ca. 100 aktive prosjekter i året. 



Sak 14_24 Ønske om data til ny Kartkonkurranse 
Sander Jyhne 

Frigivelse av data til ny konkurranse til bruk som fasitdata. 

Skal vi trekke dataene tilbake etter 2 år og legge ut nye data for andre områder? 

Treningsdata - Nordisk samarbeid? Sverige deler ikke, Finland er på gli, Norge ønsker å dele. 

 

Forskning og utvikling – står ikke i vedtaket, men det bør det oppdateres. 

Kreve leveranse av rapport når konkurranser/prosjekter er avsluttet 

Data benyttet til forskning skal ligge ute i et år etter avsluttet prosjekt, fordi forskning skal være 

etterprøvbart. 

Bør det legges inn feil i dataene slik at vi kan spore eventuell misbruk av data? 

 

Det kan legges inn en pålogging, slik at vi vet hvem som har hentet data. De som laster ned data bør 

også skrive litt om hva dataene skal brukes til. 

Forskning og utdanning har tilgang til data gjennom Norge digitalt. 

Deling av små områder bør ikke være problematisk. 

 

➢ Det var positiv stemning til å dele noen flere mindre områder til en ny KI-konkurranse (og 

andre formål). Underlag utarbeides og saken tas opp til vedtak i juni. 

 

Oppfølging: Informere kommunene der det er frigitt data i egen kommune. 

 

Sak 15_24 Bruk av FKB-data som grunnlagsdata for rapportering til Nasjonalt 

register over luftfartshindre (NRL) 

 

 

Kommunene har testet løsningen og gitt tilbakemeldinger på hva som kunne forbedres. 

Rettighetshavere: Få inn Geovekst 

Legg inn Bane NOR i dokumentet også. 

Viktig å informere de 4 kommunene som ikke er med i Geovekst-forum om denne saken. 

 

Sak 16_24 Eventuelt 
Revisjon av Styrende dokumenter – Fellesdokument – Handlingsplan - Kvalitetsplan 

• Form på styrende dokumenter. Kan vi forenkle dokumentene på noe vis: 

Kom gjerne med eksempler på andre dokumenter som dere har tilgjengelige. 



• Trenger vi både Handlingsplan og Kvalitetsplan (FKB)? 

Handlingsplan er overordnet. Kvalitetsplanen gjelder spesielt for FKB-data. 

 

Møtet vårt på teams 17.april -> Oppdatering av fellesdokumenter for 2025 og de neste 4 årene. 

Skal vi ha generelle beskrivelser eller litt dypdykk i temaene? 

Fellesdokumentet skal synliggjøre arbeidet i Geovekst-forum sett opp mot Fylkesgeodataplanene. 

Kikk spesielt på de 4 hovedmålsetningene. 

Vi trenger et «kvalitetsstempel» på dataene våre. Hva skal Geovekst drive de neste 4 årene? 

 

Oppsummering etter mars-møtet: 

• Vi flytter Geovekst-forum i november en uke nærmere jul, 27.-28.november. 

• NVE siste signaturer på plass i NVE-avtalen, mangler fortsatt SVV og KS. 

• Representanter til Kommunikasjonsgruppe, frist for tilbakemelding 15.april. 

• Ny logo ble vedtatt. 

• Dele notat om Blåstruktur (Siri) 

• Grønnstrukturkart - Salgsprisene vedtas på neste møte (april) 

• Arendalsuka kom vi ikke i mål med. 

• Juni-møtet frigivelse av områder for KI 

• NRL-portalen kan benytte FKB-data som bakgrunnsdata 


